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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Premierul Citu a publicat executia bugetara la 6 luni: Ministerul Justitiei e 

fruntas, Ministerul Energiei – codas 

 Ursula von der Leyen explica la ce capitol mai are Romania de lucrat pentru 

adoptarea PNRR-ului 

 Adrian Vasilescu (BNR) explica motivele din spatele cresterii preturilor la gaze si 

energie electrica 

 USR PLUS ameninta ca nu va sustine programul de 50 de miliarde de lei anuntat 

de Citu si Orban pentru primari 

 Ioana Mihaila vrea o intarire a controlului la Ministerul Sanatatii, CNAS si 

institutii subordonate, care sa duca la economii „in ce priveste prescriptiile sau 

concediile medicale” 

 Ministerul Fondurilor Europene anunta ca testele PCR care se realizeaza in spitale 

vor fi finantate cu 200 de milioane de euro, prin Programul Operational 

Infrastructura Mare 

 HoReCa a recuperat doar partial pierderile din perioada starii de urgenta. 

Incasarile din primele sase luni ale anului 2021 sunt abia la nivelul din 2018. 

Situatie similara si in cazul salilor de jocuri de noroc. 

 Numarul companiilor romanesti intrate in insolventa a crescut cu 31% in prima 

jumatate din 2021. Cele mai afectate sectoare 

 Valoarea de piata a companiilor romanesti a depasit nivelul atins inainte de 

pandemie. Care este impactul asupra economiei 

 AUR ii solicita presedintelui Klaus Iohannis sa convoace CSAT pe tema traficului 

ilegal de marfuri si persoane 
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 Romania este pe al treilea loc in Uniunea Europeana dupa rata celor care 

abandoneaza studiile dupa scoala gimnaziala 

 Harta agricola a Romaniei. Sudul e fruntea, Transilvania abia se vede pe o harta 

de 21 mld. lei. Ziarul Financiar incepe cu aceasta harta proiectul Geografia de 

business a Romaniei 

 Echipa Romaniei - performanta istorica la Campionatul Mondial de Dezbateri 

pentru Elevi 

 Ministrul Eduard Novak se antreneaza in Bulgaria pentru Jocurile Paralimpice, in 

absenta unui velodrom in Romania 

 Transelectrica a raportat un profit net de 104 milioane de lei dupa prima 

jumatate a anului, in scadere cu 10% 

 Romanii din Ucraina, discutii la Ministerul de Externe despre drepturile 

minoritatilor privind educatia in limba materna 

 Oficial, peste un milion de cetateni romani au depus cerere de rezidenta post-

Brexit in Marea Britanie 
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 Premierul Cîțu a publicat execuția bugetară la 6 luni: Ministerul 

Justiției e fruntaș, Ministerul Energiei – codaș 

Premierul Florin Cîțu a publicat vineri pe Facebook un tabel care reflectă execuția 

bugetară a fiecărui minister după primele șase luni ale anului. 

Tabelul arată că Ministerul Justiției are cea mai bună execuție (96%), iar Ministerul 

Energiei – cea mai slabă, cu doar 28% din programarea stabilită prin legea bugetului de 

stat. Primele trei ministere ca execuție sunt Justiția, Munca și Educația, iar ultimele trei – 

Energia, Economia și Cercetarea. 

Pe totalul bugetului de stat, execuția la 6 luni este de 84%, potrivit postării premierului 

Cîțu. Ministerul Transporturilor, care a fost ținta criticilor lui Cîțu în ultima lună, are o 

execuție bugetară de 73%. 

 (Sursa: G4media.ro) 

 

 Ursula von der Leyen explică la ce capitol mai are România de lucrat 

pentru adoptarea PNRR-ului 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, susține Planul Național de 

Reziliență și Redresare al României este în curs de analiză, dar țara noastră mai are de 

lucrat pentru că trebuie să aloce cel puțin 37% pentru acțiunea de combatere a 

schimbărilor climatice. 

”Am primit planul de redresare al României la 31 mai. În prezent, este în curs de evaluare 

pe baza criteriilor clare stabilite în Regulamentul NextGenerationEU. În special, în ceea 

ce privește obiectivele verzi, planul trebuie să aloce cel puțin 37 % din finanțare 

acțiunilor de combatere a schimbărilor climatice și trebuie să respecte principiul de „a nu 

prejudicia în mod semnificativ” mediul. Planul național de redresare va fi esențial pentru 

sprijinirea tranziției verzi a României. Suntem mulțumiți de cooperarea foarte bună cu 

autoritățile române și sper că vom fi în măsură să aprobăm planul cât mai curând, astfel 

încât fondurile NextGenerationEU să poată începe să ajungă în România.”, a spus Ursula 

von der Leyen, într-un interviu pentru CaleaEuropeana. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.caleaeuropeana.ro/exclusiv-interviu-ursula-von-der-leyen-pnrr-ul-romaniei-trebuie-sa-aloce-cel-putin-37-din-finantare-combaterii-schimbarilor-climatice-sper-ca-vom-fi-in-masura-sa-aprobam-planul-cat-mai-curand/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 13 august 2021 4 

 

 Adrian Vasilescu (BNR) explică motivele din spatele creșterii 

prețurilor la gaze și energie electrică 

Consilier de strategie în cadrul Băncii Naționale a României (BNR), Adrian Vasilescu, 

arată faptul că prețul la energie electrică sau gaze a crescut din cauza liberalizării pieței, 

iar în procesul acesta de tranziție acest lucru este normal. 

”Noutățile sunt așa: în primul rând apasă prețul mondial al petrolului, care a crescut de 

anul trecut din martie fulminant. Pentru că în martie anul trecut de asta a și fost deflația 

din zona euro. De asta și România a avut tot anul o poziție foarte bună. Dar mai corect e 

să spun că a avut de-a lungul întregului an 2020 cea mai bună poziție din toată Uniunea 

Europeană dintre cele 27 de țări. Statele OPEC au redus producția, iar reducând 

producția se poate scumpi și mai mult. Asta înseamnă așa la noi: combustibilii s-au 

scumpit. Apoi, energia electrică și gazele s-au scumpit. 

S-au scumpit pentru că la energie electrică și la gaze s-a făcut liberalizarea pieței. 

Această liberalizare este o chestiune de tranziție acum. Piața a fost administrată, ea a 

deprins mecanismele unui sistem administrat și în momentul în care s-a liberalizat s-a 

întâmplat ca și în 1990, la 1 noiembrie, când s-au liberalizat prețurile în România. O piață 

cu prețuri libere a făcut dintr-odată explozie. Până când piața s-a așezat. Am avut inflație 

de 300% în 1993 și de atunci a tot scăzut până în 2004, când a ajuns sub 10%.”, a pus 

Adrian Vasilescu, într-un interviu pentru Libertatea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 USR PLUS amenință că nu va susține programul de 50 de miliarde de 

lei anunțat de Cîțu și Orban pentru primari 

DIN ARTICOL 

Cîțu: Programul de investiții „Anghel Saligny” va avea 50 de miliarde de lei pe cel puțin 6 

ani 

USR PLUS transmite că susține dezvoltarea localităților rurale din România, dar nu prin 

programe de tip PNDL care „înseamnă risipa banilor publici pe criterii politice”.  

https://www.libertatea.ro/stiri/interviu-adrian-vasilescu-despre-scumpirile-din-romania-in-piata-energiei-este-un-dezmat-ei-cred-ca-le-a-venit-momentul-sa-isi-umple-buzunarele-3685818
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/usr-plus-ameninta-ca-nu-va-sustine-programul-de-50-de-miliarde-de-lei-anuntat-de-citu-si-orban-pentru-primari-1631581#highlight-1631581-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/usr-plus-ameninta-ca-nu-va-sustine-programul-de-50-de-miliarde-de-lei-anuntat-de-citu-si-orban-pentru-primari-1631581#highlight-1631581-1
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„Banii din PNDL 1 și 2 au ajuns în buzunarele baronilor locali. Nu vrem să fim părtași în 

replicarea unor practici de alocări discreționare de bani către clientela de partid și cu 

investiții fără cap care nu au dus nicăieri la dezvoltarea reală a zonelor rurale”, se arată 

într-un comunicat al USR PLUS. 

„În ciuda declarațiilor din spațiul public nu a existat un acord în coaliție pe acest 

program. USR PLUS susține organizarea unei dezbateri largi pe tema programului de 

dezvoltare locală pentru a nu repeta ceea ce a făcut PSD. Există deja o serie de 

recomandări EFOR de care trebuie să ținem cont pentru a avea rezultate. Inclusiv 

structurile autorităților publice locale trebuie să fie consultate cu privire la nevoile reale 

de investiții pe care le au în acest moment și de capacitatea locală de a susține 

aceste investiții”, mai transmit reprezentanții partidului. 

„Având în vedere ceea ce s-a întâmplat cu PNDL 1 și 2, nu putem să ne bate joc în 

continuare de banii oamenilor, de aceea USR PLUS cere criterii foarte clare de acordare a 

banilor publici și un mecanism transparent de alegere a proiectelor care să nu depindă 

de pixul politic al ministrului Dezvoltării. Dezvoltarea locală se face doar cu cofinanțare 

locală pentru orice fel de investiție din bugetul național”, mai transmite USR PLUS. 

USR PLUS a cerut în ședința de Guvern o evaluare a rezultatelor PNDL 1 și 2 și propune 

reluarea subiectului la următoarea ședință a coaliției cu cifre pe masă. 

Cîțu: Programul de investiții „Anghel Saligny” va avea 50 de miliarde de lei pe cel 

puțin 6 ani 

Guvernul a dezbătut, miercuri, în primă lectură, Programul naţional de investiţii „Anghel 

Saligny”, care va avea un buget de 50 de miliarde de lei si se va întinde pe cel puţin 6 

ani, a anunţat premierul Florin Cîţu. 

„Astăzi, am avut în primă lectură un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru aprobarea 

Programului naţional de investiţii «Anghel Saligny», un program de investiţii pentru 

autorităţile locale prin care vom putea să implementăm asfaltare de drumuri, canalizare 

şi apă, program care va avea un buget de 50 de miliarde de lei şi se va întinde pe minim 

6 ani de zile”, a declarat Cîţu, într-o conferinţă de presă, la Palatul Victoria. 

El a susţinut că acest program este necesar, deoarece este „inadmisibil” să existe 

localităţi cu drumuri neasfaltate, fără canalizare sau apă. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/citu-programul-de-investitii-anghel-saligny-va-avea-50-de-miliarde-de-lei-pe-cel-putin-6-ani-1629983?fbclid=IwAR0nDNZjnhhd8uJfZNjdHZu02CCgbPB0UI_G-nx8LrhGG2fatntsWrOZuxI
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„Sunt lucruri de bază pe care puteam să le avem până acum în România. (...) Le vom face 

în acest mandat”, a afirmat prim-ministrul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ioana Mihăilă vrea o întărire a controlului la Ministerul Sănătății, 

CNAS și instituții subordonate, care să ducă la economii „în ce privește 

prescripțiile sau concediile medicale” 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a declarat joi că este nevoie de o ”întărire” a 

instituţiilor ”de control” la minister, la Casa Naţională de Asigurări de Sănătate, dar şi în 

instituţiile subordonate, acest lucru putând duce la economii în ceea ce priveşte 

prescripţiile sau concediile medicale. 

„Cred că este importantă digitalizarea, dar digitalizarea mai largă, având inclusiv acces la 

dosarul electronic de sănătate al pacientului, aşa încât să vedem şi să putem verifica – 

nu oricine, ci medicii – dacă există sau nu corespondenţă între diagnostic, investigaţiile 

care au fost cerute şi zilele de concediu care au fost acordate de către medic, aşa cum 

cred că trebuie să fim sinceri şi să spunem că este nevoie de o întărire a instituţiilor de 

control atât la nivelul Ministerului Sănătăţii, la nivelul Casei Naţionale, dar şi al 

instituţiilor subordonate, cele care merg efectiv în teritoriu, fie că vorbim de instituţiile 

de control din direcţiile de sănătate publică, fie că vorbim de cele din casele judeţene de 

asigurări de sănătate, aşa încât riscul, această piedică pe care o avem tot timpul că 

medicul ar trebui să fie controlat de un medic – preferabil dintr-o specialitate cel puţin 

similară – atât pe partea de concedii, cât şi pe partea de prescripţii medicale”, a afirmat 

ministrul Sănătăţii cu prilejul mesei rotunde „Sănătatea angajaţilor. Concediile medicale”, 

care a avut loc la Camera Deputaţilor. 

Potrivit ministrului, o întărire a instituţiilor de control ar putea duce probabil la economii. 

„O întărire a instituţiilor de control probabil că va duce la economii în mai multe direcţii, 

atunci când ne referim la fondurile Casei, fie că vorbim de prescripţii medicale, fie că 

vorbim de concedii medicale”, a arătat Ioana Mihăilă. 
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Preşedintele Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate, Adrian Gheorghe, a afirmat 

că la nivelul instituţiei pe care o conduce este elaborat un proiect privind formularele 

medicale care va fi finanţat cu fonduri europene. 

„În acest moment, la nivelul CNAS, este scris un proiect pe fonduri europene. (…) Se 

numeşte Sigma  Smart. El va pune în online o mare parte a formularisticii medicale – 

concedii medicale în primul rând, dar şi tot felul de adeverinţe, scrisori medicale şi aşa 

mai departe. Va fi un sistem digital integrat între furnizorii de servicii medicale – de la 

medicul de familie până la îngrijiri de recuperare, dacă este cazul. Deci, va acoperi tot 

traseul pacientului, va fi integrat cu componentele deja existente din platforma integrată 

a asigurărilor de sănătate. Orizontul de timp pentru reglementarea acestui proiect este 

sfârşitul anului 2023. (…) Până atunci, întrucât acest proiect este într-o fază foarte 

avansată, practic urmează să fie depusă cererea de finanţare iminent”, a spus Adrian 

Gheorghe. 

Referindu-se la concediile medicale, el a afirmat că nu trebuie să existe îngrijorări cu 

privire la noile reglementări în acest domeniu şi că „nimeni nu este pus pe drumuri”. 

„Cine este bolnav nu are de ce să fie îngrijorat de aceste reglementări, deoarece nu va 

avea nicio povară, niciun obstacol, cel puţin în plus faţă de acum, pentru acces la 

îngrijirile medicale de care are nevoie. Dimpotrivă, spiritul reglementărilor este ca cine 

este bolnav să primească mai multă atenţie medicală din partea profesionistului medical 

adecvat. Ştiu că persistă această idee – este nevoie de mai multe drumuri, de mai multe 

interacţiuni ne-necesare şi aşa mai departe. Nu este cazul. Reglementarea este foarte 

clară, în sensul că la etapa de evaluare de după patru zile, în condiţiile în care pacientul 

nu se poate deplasa, consultaţia se poate efectua la distanţă. Nimeni nu este pus pe 

drumuri de această reglementare”, a explicat Gheorghe, conform Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministerul Fondurilor Europene anunță că testele PCR care se 

realizează în spitale vor fi finanțate cu 200 de milioane de euro, prin 

Programul Operațional Infrastructură Mare 

Testele PCR realizate în spitale vor fi decontate prin Programul Operațional 

Infrastructură Mare (POIM), anunță Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene. Suma 

prevăzută în acest sens este de 200 de milioane de euro. 

„În urma discuțiilor de astăzi între secretarii de stat Marius Vasiliu (Ministerul Investițiilor 

și Proiectelor Europene) şi Andra Migiu (Ministerul Sănătăţii – România) şi cu echipa 

Autorității de Management a POIM a fost stabilit mecanismul decontării testelor PCR din 

fonduri europene. Astfel, la bugetul de stat vor mai veni alte 200 de milioane de euro 

din fonduri europene, proiectele depuse de Ministerul Sănătății urmînd să fie aprobate 

în scurt timp şi, imediat după, să înceapă decontarea testelor PCR realizate începând de 

anul trecut, în toate spitalele din România”, se precizează în comunicatul de presă. 

Ministerul Sănătății a depus pentru finanțare din POIM patru proiecte de circa 50 

milioane euro fiecare, prin care ar urma sa fie decontate circa 5 milioane de teste PCR. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 HoReCa a recuperat doar parțial pierderile din perioada stării de 

urgență. Încasările din primele șase luni ale anului 2021 sunt abia la 

nivelul din 2018. Situație similară și în cazul sălilor de jocuri de noroc. 
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În primele șase luni din 2021, comparativ cu primele șase luni din 2020 (din care două au 

fost în stare de urgență), volumul cifrei de afaceri în serviciile prestate populației a 

crescut cu 36% (serie brută): 

 activităţile hotelurilor şi restaurantelor +39,9%; 

 activităţile de jocuri de noroc +40,6%; 

 serviciile de coafură şi alte activităţi de înfrumuseţare +57,9% 

 activităţile agenţiilor turistice şi tur-operatorilor +4,2%. 

Pe de altă parte, în domeniul auto, primele șase luni din 2021 au adus o revenire 

consistentă a încasărilor atelierelor de service auto (+22,5%), dar mai ales în comerţul cu 

autovehicule (+47,0%). 

 

În ciuda creșterilor față de 2020, încasările totale din iunie 2021 ale structurilor din 

domeniul auto s-au situat sub nivelul lunii iunie din 2019. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Numărul companiilor românești intrate în insolvență a crescut cu 

31% în prima jumătate din 2021. Cele mai afectate sectoare 

Un numar de 3.033 de proceduri noi de insolvenţă s-au deschis în primele şase luni, cu 

23% mai multe faţă de nivelul înregistrat în acelaşi interval al anului trecut, numărul 

insolvenţelor deschise în prima jumătate a acestui an revenind aproape de nivelul 

anterior pandemiei Covid-19, potrivit celui mai recent studiu Coface România, prezentat 

in cadrul unei conferinte de presa de joi, 12 august. 

 

"Numărul de angajaţi raportat de firmele insolvente în perioada analizată este de 

11.294", mai arată datele studiului. Totodată, pierderile financiare cauzate de firmele 

insolvente în primul semestru din 2021 au fost aproape de 2 miliarde lei, de cinci ori sub 

nivelul corespondent din 2015 şi cel mai scăzut din ultimul deceniu. 

 

Potrivit studiului, se observă o scădere graduală a numărului companiilor insolvente care 

înregistrează venituri peste 0,5 milioane euro (medii şi mari), la doar 130, minimul 

ultimului deceniu. 

 

Totodată, România a înregistrat în ultimii trei ani sub 20 de firme insolvente la fiecare 

1.000 de companii cu venituri peste 1.000 euro/lună. Astfel, se apropie de media 

regională din perspectiva insolvenţelor raportate la 1.000 de companii active, respectiv 

11, după ce a condus în permanenţă acest top regional în ultimul deceniu. 

 

"Măsurile de subvenţionare şi salvare a companiilor au funcţionat pe parcursul anului 

2020, dar acestea nu au rezolvat definitiv problemele afacerilor vulnerabile, ci au câştigat 

timp pentru acestea. Astfel, anul trecut a lăsat urmări importante asupra situaţiei 

financiare publicate de companiile active în România: investiţiile au scăzut, gradul de 

îndatorare a crescut, iar capitalul de lucru a rămas negativ şi vulnerabil. Dacă avem în 

vedere şi creşterea interdependenţei afacerilor prin intensificarea creditului comercial şi 

extinderea termenelor de plată a facturilor către furnizori, riscul de insolvenţă al 

companiilor se amplifică în perioada următoare, aspect concretizat prin creşterea 

numărului firmelor care îşi întrerup activitatea cu 31% în primul semestru din acest an, 

iar a celor insolvenţe cu 23%", a declarat Services Director, Coface România, Iancu Guda. 
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Referitor la distribuţia sectorială a insolvenţelor, cele mai multe insolvenţe deschise în 

primul semestru al acestui an au fost înregistrate în: 

 

sectorul construcţiilor (542); 

 comerţul cu amănuntul (455); 

 comerţul cu ridicata şi distribuţie (409) 

Totusi, cel mai afectat sector este cel al fabricării produselor textile, a articolelor de 

îmbrăcăminte şi încălţăminte, care a înregistrat o rată a insolvenţelor de 24 de companii 

la 1.000 de firme active, aproape de 3 ori peste media la nivel naţional. 

 

Acesta este urmat de sectorul construcţiilor şi de HoReCa, sector foarte afectat de 

restricţiile Covid-19. Conform datelor, vânzările companiilor active în sectorul HoReCa 

au scăzut cu 39% pe parcursul anului 2020, în timp ce profitul a înregistrat o contracţie 

de 77%. 

 

Conform datelor publicate de CIP (Centrala Incidentelor de Plăţi) furnizate de către 

Banca Naţională a României, sumele refuzate la plată cu instrumente de debit pe 

parcursul primului semestru al anului 2021 au fost în valoare totală de doar 0,55 miliarde 

lei, în scădere cu 49% faţă de anul anterior. 

 

"În condiţiile în care numărul incidentelor de plată în aceeaşi perioadă analizată a scăzut 

mai lent, respectiv cu -32%, valoarea medie a incidentelor de plată înregistrate în primul 

semestru a fost de 39.000 de lei, mai puţin de jumătate comparativ cu maximul ultimului 

deceniu înregistrat în anul 2015", mai precizează studiul. 

 

Astfel, minimul istoric al incidentelor de plată din economie este favorizat de efectele pe 

lanţ propagate de măsurile de sprijin implementate pe parcursul anului 2020. Totuşi, 

situaţiile financiare pentru anul 2020 confirmă o creştere a gradului îndatorării 

companiilor, care au acoperit majoritatea necesarului de finanţare prin creditul furnizor, 

amplificând astfel riscul de contagiune prin neplata facturilor. 
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"Analizând evoluţia mediului de afaceri pentru prima jumătate a lui 2021, prin 

comparaţie cu anii anteriori, se observă o situaţie favorabilă pentru maturizarea mediului 

de afaceri. Raportul dintre companiile care şi-au întrerupt activitatea şi cele nou 

înfiinţate a ajuns pentru prima dată în ultimul deceniu aproape de 1", precizează autorii 

studiului. 

 

Totodată, numărul companiilor care şi-au întrerupt activitatea în primul semestru din 

acest an a fost de 55.906, în creştere cu 31% faţă de aceeaşi perioadă a anului anterior. 

 

În acelaşi timp, firmele nou înregistrate au crescut la 79.734, din care SRL reprezintă 

53.844, cu 58% mai mult decât acelaşi semestru din anul precedent, maximul ultimului 

deceniu. Conform studiului, această dinamică arată faptul că revenirea rapidă a 

economiei încurajează apariţia de noi afaceri care încearcă să capteze oportunităţile în 

ciuda mediului de business incert. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Valoarea de piaţă a companiilor româneşti a depăşit nivelul atins 

înainte de pandemie. Care este impactul asupra economiei 

Valoarea de piaţă a companiilor româneşti listate pe piaţa principală a Bursei de Valori 

Bucureşti (BVB) a depăşit nivelul atins înainte de aparitia pandemiei de coronavirus, 

ajungând la aproximativ 126 miliarde lei (25,6 miliarde de euro), a anunţat BVB. În 

primele şapte luni au avut loc pe bursă tranzacţii totale de peste 10,4 miliarde lei. 

 

De asemenea, investitorii prezenţi la BVB şi-au intensificat activitatea de tranzacţionare 

în primele şapte luni ale acestui an, ceea ce a determinat ca valoarea cumulată a 

tranzacţiilor cu toate tipurile de instrumente să depăşească 10,4 miliarde lei, echivalentul 

a 2,1 miliarde euro. 

 

Acest nivel corespunde unui ritm de creştere de 56,6% comparativ cu perioada ianuarie-

iulie a anului trecut. Defalcat pe clase de active, tranzacţiile totale realizate pe Piaţa 

Reglementată pe segmentul de acţiuni au fost de 5,8 miliarde lei, iar pe segmentul de 

obligaţiuni de 4,2 miliarde lei. 
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Defalcat pe tipuri de instrumente financiare, acţiunile au generat o lichiditate medie 

zilnică de aproximativ 40 de milioane lei, instrumentele cu venit fix 29 milioane lei, în 

timp ce 3 milioane lei a fost rulajul zilnic pe segmentul produselor structurate şi al 

unităţilor de fond. 

 

"La nivelul lunii iulie, piaţa de capital şi-a continuat ascensiunea şi a atins noi valori 

record. În şedinţa de tranzacţionare din 14 iulie, indicele BET a atins pentru prima dată în 

istorie nivelul de 12.055 puncte. La finalul aceleeaşi şedinţe, indicele BET-TR a afişat un 

nivel record de 21.002 puncte. Până la finalul lunii iulie, piaţa s-a retras uşor, dar a rămas 

în zona maximelor istorice. Într-un astfel de context, evoluţia pieţei de capital a adus 

investitorilor câştiguri potenţiale semnificative", mai arată BVB. 

Astfel, creşterea oferită investitorilor de pe piaţa de capital a fost de 25% în primele 7 

luni prin prisma indicelui BET-TR şi de 20% prin prisma indicelui BET. 

 

„Bursa românească a devenit un adevărat mall investiţional: aceeaşi platformă 

găzduieşte acum o gamă mult mai largă de companii şi oferă expunere către noi 

sectoare care au lipsit din piaţa de capital sau care au fost prea puţin reprezentate. 

Rezultatul este că atractivitatea bursei a crescut, atât pentru emitenţi, cât şi pentru 

investitori. Am reuşit să depăşim dilema în care bursa a fost prinsă în urmă cu mulţi ani: 

dacă e nevoie mai întâi de mai mulţi investitori sau de mai multe companii. 

 

Răspunul pe care piaţa l-a dat este că odată ce au curs mai fluid listările, investitorii au 

început să apară. Este esenţial, însă, să privim acest fenomen în contextul în care piaţa 

de capital a atins lună de lună noi maxime istorice, iar perspectiva unei inflaţii în creştere 

a determinat tot mai mulţi români să găsească o serie de canale mai eficiente pentru 

economiile lor,” a declarat Radu Hanga, preşedintele Consiliului de Administraţie al 

Bursei de Valori Bucureşti. 

 

Activitatea investiţională la BVB şi-a continuat parcursul ascendent în prima parte a 

anului, după rezultatele record obţinute în 2020 când investitorii prezenţi pe bursa 

românească au tranzacţionat instrumente financiare în valoare totală de 18,3 miliarde lei, 

echivalentul a 3,77 miliarde euro. A fost cea mai mare valoare anuală înregistrată 

vreodată pe segmentul principal al bursei româneşti şi a depăşit cu aproape 25% 

recordul anterior consemnat în anul 2007. 
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„O piaţă de capital puternică are impact pozitiv asupra economiei. Creşterea economică 

poate fi susţinută şi accelerată prin intermediul bursei întrucât finanţarea companiilor 

româneşti este asigurată tot mai des şi consistent de mecanismele pieţei de capital. 

Avem premise foarte bune să ne consolidăm statutul de Piaţă Emergentă şi ne dorim ca 

românii să investească mult mai mult în economia românească. Pentru acest lucru, este 

nevoie ca trendul listărilor să continue şi toţi participanţii la piaţă, alături de BVB, fac 

eforturi ca acest fenomen al listărilor accelerate să devină o normalitate pe bursa locală,” 

a afirmat Adrian Tănase, directorul general al BVB. 

 

În septembrie 2020, România a fost promovată de către furnizorul global de indici FTSE 

Russell la statutul de Piaţă Emergentă. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 AUR îi solicită președintelui Klaus Iohannis să convoace CSAT pe 

tema traficului ilegal de mărfuri și persoane 

Reprezentanții Alianței pentru Unirea Românilor i-au solicitat preşedintelui Klaus 

Iohannis "să convoace de urgenţă" Consiliul Suprem de Apărare a Ţării pentru adoptarea 

unor măsuri ferme împotriva traficului transfrontalier ilegal de mărfuri şi persoane. 

 

"Din informaţiile pe care le avem de la membrii şi simpatizanţii noştri din judeţe ca 

Maramureş, Suceava sau Botoşani, grupurile de contrabandişti de la graniţa de nord a 

României au devenit centre de putere în zonă. Sunt aleşi primari cu sprijinul lor. Nimeni 

nu îndrăzneşte pe plan local, nici Poliţia, nici ANAF, nici autorităţile locale să deranjeze 

aceste reţele infracţionale. Este un fapt de o gravitate deosebită, căci înseamnă că 

structuri ale statului român sunt complice la activităţi infracţionale. Dacă de la premierul 

Cîţu, care conduce sub influenţa băuturilor alcoolice, nu ne putem aştepta să deranjeze 

alţi infractori, preşedintele ţării are datoria să intervină", precizează senatorul Claudiu 

Târziu, copreşedinte AUR, într-un comunicat transmis joi AGERPRES. 

 

AUR atrage atenţia că "incidentul prin care un avion neidentificat, presupus a fi controlat 

de grupurile de traficanţi care operează în zona graniţei de nord, a pătruns nestingherit 

în spaţiul aerian al României nu este unul izolat". 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/politica/aur/
https://ziare.com/stiri/stiri-juridice/cosmin-mladin-traficant-tigari-arad-perchezitii-politie-1690548
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"Traficul transfrontalier ilegal, în special de ţigări, dar şi de alte mărfuri de contrabandă şi 

chiar de persoane, a luat o amploare deosebită de-a lungul graniţei de nord şi est. 

Rutele terestre nu mai fac faţă, fapt pentru care infractorii operează tot mai mult şi pe 

calea aerului. În acest context, este afectată credibilitatea României ca stat membru al 

Uniunii Europene şi al NATO", se mai afirmă în comunicat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România este pe al treilea loc în Uniunea Europeană după rata celor 

care abandonează studiile după şcoala gimnazială 

 

În 2020, circa 15,6% dintre românii cu vârsta cuprinsă între 18 şi 24 de ani renunţaseră la 

studii după absolvirea şcolii gimnaziale. Media europeană este de 9,9%. 

În 2020, circa 15,6% dintre românii cu vârsta cuprinsă între 18 şi 24 de ani renunţaseră la 

studii după absolvirea şcolii generale, conform datelor de la Eurostat, oficiul european 

de statistică.  
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Cu această pondere, România se situează pe poziţia a treia în clasamentul ţărilor 

membre UE cu cei mai mulţi tineri care abandonează studiile după şcoala gimnazială, 

după Malta şi Spania. La nivelul Uniunii Europene, o medie de 9,9% dintre tinerii cu 

vârste cuprinse între 18 şi 24 de ani au abandonat timpuriu educaţia şi formarea, adică 

au absolvit cel mult un învăţământ secundar inferior şi nu au urmat studii superioare sau 

formare profesională. 

Cele mai mari ponderi ale celor care au abandonat timpuriu studiile au fost înregistrate 

în Malta – 16,7%, Spania – 16% şi România – 15,6%. La polul opus, cele mai mici valori 

au fost în Croaţia – 2,2%, Grecia – 3,8% şi Slovenia – 4,1%. 

„Cei care părăsesc timpuriu educaţia şi formarea se pot confrunta cu dificultăţi 

considerabile pe piaţa muncii: de exemplu, le este greu să obţină un punct de sprijin 

sigur, deoarece angajatorii pot fi mai reticenţi în a îi angaja având în vedere că educaţia 

lor este limitată“. 

„Cadrul strategic pentru cooperarea europeană în domeniul educaţiei şi formării 

(cunoscut sub numele de ET 2020) a adoptat un punct de referinţă care trebuia atins 

până în 2020, şi anume că ponderea celor care abandonează timpuriu educaţia şi 

formarea profesională în UE nu ar trebui să depăşească 10%“, scrie Eurostat. 

În 2020, 9,9% dintre cei care au părăsit devreme educaţia au fost compuse astfel: o 

pondere de 4,2% dintre ei erau incluşi în câmpul muncii, 3,5% nu erau angajaţi , dar 

doreau să lucreze, iar restul de 2,2% din populaţia cu vârste cuprinse între 18 şi 24 de 

ani din această categorie nu erau angajaţi şi nici nu  doreau să lucreze. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Harta agricolă a României. Sudul e fruntea, Transilvania abia se vede 

pe o hartă de 21 mld. lei. Ziarul Financiar începe cu această hartă 

proiectul Geografia de business a României 

 

ZF a strâns zece indicatori care analizează primele zece judeţe în funcţie de producţia de 

cereale, de mere, de pruni, de struguri şi cartofi, dar şi suprafeţele agricole destinate 

acestor produse. Pieţele analizate în Harta agricolă a României au o valoare de 20,8 mi-

liarde de lei (circa 4,2 mld. euro) în 2020. 

Harta scoate în evidenţă dezvoltarea inegală a pieţei agricole, cu lideri clari în piaţa 

cerealelor în judeţele Dolj şi Timiş sau cu Suceava în vârful podiumului pentru producţia 

de cartofi urmată de Covasna şi cu altare pentru licoarea lui Bachus în Vrancea, Buzău şi 

Vaslui. Trei judeţe din România - Braşov, Botoşani şi Bacău - nu se află în top zece la 

niciunul dintre cei zece indicatori analizaţi de ZF. 

„Este bună specializarea şi faptul că sunt folosite avantajele competitive ale unei zone 

climatice pentru a produce în mod performant.  
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Câmpia de sud, în special Bărăganul, trebuie şi poate să producă cereale, pentru că 

terenul şi clima pot face această zonă la fel de competitivă precum Corn Belt-ul 

american sau întinsele câmpii cerealiere din centrul şi estul Franţei“, spune Alina Creţu, 

director executiv al Asociaţiei Producătorilor de Porumb din România, formată din 

fermieri care lucrează suprafeţe cuprinse între 50 şi 50.000 de hectare, dar şi din 

reprezentanţi ai filierei profesionale a porumbului. 

Fermierii din Bărăgan şi cei din Banat au cele mai mari recolte, iar primele zece judeţe în 

funcţie de recoltă - Dolj, Timiş, Bihor, Olt, Arad, Satu Mare, Călăraşi, Brăila, Mureş, 

Giurgiu - au strâns în 2020 aproape jumătate din recolta totală de cereale a României, 

care a fost de aproximativ 19 milioane de tone, arată datele de la Institutul Naţional de 

Statistică. Totuşi, printre cele mai mari spaţii de depozitare a cerealelor se află în judeţul 

Constanţa, aproape de port, de unde iau anual circa 10 mil. tone de cereale drumul 

exportului. 

Alina Creţu susţine că mai există loc de creştere în judeţele consacrate pentru producţia 

de cereale, iar anul agricol 2021 arată că producţiile de cereale se duc spre noi maxime. 

Analiştii de profil spun că producţia totală poate ajunge la 34,1 milioane de tone, cel mai 

mare nivel de până în prezent. 

În ceea ce priveşte producţia de cartofi, care s-a situat la 2,68 de milioane de tone în 

2020, Suceava şi Covasna înseamnă o treime din tot ce se produce în economie. Ele sunt 

urmate de judeţele Dâmboviţa şi de Harghita. Iar Braşov, care în urmă cu cinci ani era în 

primii cinci cultivatori şi producători de cartofi, a ieşit anul trecut din top, după o scădere 

aproape la jumătate a producţiei faţă de anul 2019. 

La producţia de stuguri, judeţele de estul ţării, în frunte cu Vrancea, ocupă primele 

locuri. Mai mult, judeţul Buzău, aflat pe locul doi, a produs anul trecut la jumătate cât 

judeţul Vrancea, 85.000 de tone de struguri. Vrancea este cel mai mare bazin viticol al 

tarii, iar printre cei mai mari producători de vin pe care-i găzduieşte se numără Vincon, 

Vinexport şi Cramele Odobeşti. 

„Producţia de struguri şi de vinuri de calitate a crescut foarte mult, iar în zonele 

intracolinare sunt podgorii în care vedem cum cresc case de vinuri autohtone care se 

impun la nivel internaţional, cum sunt Avereşti (jud. Vaslui) sau Pietroasele (jud. Buzău)“, 

a adăugat Alina Creţu. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Echipa României - performanţă istorică la Campionatul Mondial de 

Dezbateri pentru Elevi 

Pentru prima dată, Echipa naţională a României la dezbateri pentru elevi, coordonată de 

ARDOR, s-a clasat printre primele opt din cele 74 de echipe ale lumii, la Campionatului 

Mondial de Dezbateri pentru Elevi (World Schools Debate Championship), desfăşurat 

online între 25 iulie şi 5 august. 

 

Anul acesta, echipa României a fost formată din elevii: 

* Oana Niţu (clasa a XII-a) (Colegiul Naţional "Mihai Viteazul" Ploieşti) 

* Elena Rădulescu (clasa a XI-a) (Colegiul Naţional "Sfântul Sava" Bucureşti) 

* Tania Acsinte (clasa a XI-a) (Colegiul Naţional "Sfântul Sava" Bucureşti) 

* Irina Chicuş (clasa a XI-a) (Colegiul Naţional "Gheorghe Lazăr" Bucureşti) 

* Valeriu Cărăşel (clasa a XII-a) (Colegiul Naţional "Mihai Viteazul" Bucureşti) 

* rezerva Arina Dumitru (clasa a X-a) (Colegiul Naţional "Mihai Viteazul" Ploieşti) 

 

"Echipa României a fost singura din Europa prezentă în sferturile Campionatului 

Mondial. Parcursul extraordinar al elevilor români s-a oprit în sferturi, în faţa echipei 

statului Filipine. Echipe puternice, formate din vorbitori nativi de limba engleză, precum 

echipa Angliei sau Irlandei, au părăsit turneul în fazele anterioare", se arată într-un 

comunicat transmis AGERPRES de Asociaţia Română de Dezbateri, Oratorie şi Retorică. 

 

Conform sursei citate, printre temele dezbătute se numără posibilitatea ca serialele cu 

poliţişti să facă mai mult rău decât bine, interzicerea producerii şi a consumului de carne, 

comercializarea spaţiului cosmic, capitalismul "curcubeu", faptul că ţările în curs de 

dezvoltare ar trebui să prioritizeze industrializarea în scopul substituirii importurilor în 

defavoarea industrializării orientate spre exporturi. 

 

Echipa României a obţinut şi titlul de Cea mai bună echipă EFL ("EFL Best Team") dintre 

cele 19 echipe EFL (English as a Foreign Language - Engleza ca limbă străină) din 

concurs. Valeriu Cărăşel (Colegiul Naţional "Mihai Viteazul" Bucureşti) a obţinut locul 8 

în clasamentul individual EFL. 
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Lotul de antrenori care a pregătit în acest an echipa naţională este format din instructori 

şi arbitri cu experienţă ai Asociaţiei Române de Dezbateri, Oratorie şi Retorică - ARDOR, 

mulţi dintre ei foşti componenţi ai echipei naţionale: Şerban Pitic, Diana Diaconescu, 

Ştefan Matei, Teodor Grama, Laura Drăgoi, Andrei Olaru, Miruna Cozianu, Eveline Dicu, 

Cătălin Panţiru. 

 

România a fost prezentă la Campionatul Mondial de Dezbateri pentru Elevi încă din 

2006. Până acum, cea mai bună performanţă anterioară a echipei a fost în 2020, când 

elevii români au obţinut locul 15 în clasamentul general şi locul 1 în clasamentul EFL. 

 

În parteneriat cu licee şi universităţi, ARDOR administrează peste 100 de cluburi de 

dezbateri în toată ţara, care reunesc 1.600 de elevi anual. Cel mai important eveniment 

este Forumul Naţional de Dezbateri, care anul acesta se va desfăşura în perioada 25 - 30 

august. În acest an se vor înfrunta aproximativ 40 de echipe din toată ţara.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Eduard Novak se antrenează în Bulgaria pentru Jocurile 

Paralimpice, în absenţa unui velodrom în România 

Ministrul Tineretului şi Sportului, Eduard Novak, în absenţa unui velodrom în România, 

se antrenează în Bulgaria, la Plovdiv, pentru a putea participa la Jocurile Paralimpice de 

la Tokyo, a declarat, pentru AGERPRES, şeful delegaţiei sportivilor români, Ciprian Anton. 

 

Alături de un alt ciclist paralimpic, Eduard Moescu, Novak este nevoit să intre în "bula 

sanitară", impusă de organizatorii niponi, cu 14 zile înaintea Jocurilor Paralimpice, în ţara 

vecină, acolo având posibilitatea să se antreneze atât pentru proba de velodrom, cât şi 

pentru şosea. 

 

"La Izvorani suntem cei care reprezintă atletismul şi tir cu arcul, judo se află în momentul 

de faţă în izolare la Cluj-Napoca şi ciclismul în Bulgaria, la Plovdiv. Respectăm regulile 

impuse de organizatorii Jocurilor Paralimpice de la Tokyo şi avem această perioadă de 

14 zile de stat în bula sanitară.  
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Echipa de ciclism se va afla în zona de bulă în Bulgaria, pentru că doar acolo au 

velodrom şi au şi şosea pentru exersarea tehnicilor lor înainte de a pleca spre Tokyo. 

Ulterior va trebui să facem un test PCR înainte cu 96 de ore, apoi un alt test cu 72 de 

ore, înainte de a ajunge în Japonia. Avem cel puţin patru aplicaţii pe care trebuie să le 

instalăm în telefon şi trebuie să raportăm în fiecare zi starea noastră de sănătate. Cred că 

avem de respectat aceleaşi reguli ca şi sportivii olimpici, se merge pe aceeaşi linie", a 

declarat şeful misiunii române, Ciprian Anton. 

 

Întrebat cum comentează prezenţa ministrului Tineretului şi Sportului în delegaţia 

sportivilor care vor concura în Japonia, Anton a afirmat că Eduard Novak este un 

exemplu, având în vedere că se află la cea de-a cincea prezenţă la Jocurile 

Paralimpice. 

 

"Pentru noi este o bucurie imensă, pentru că are experienţa mai multor ediţii ale 

Jocurilor Paralimpice şi finalizate cumva cu succes. Este un exemplu de voinţă pentru 

noi. Noi ne încărcăm cumva pozitiv şi nu vreau să sune pompos, dar ne bucurăm şi 

pentru noi este o onoare să mergem împreună la această competiţie. Chiar dacă noi 

vom fi cazaţi în Satul Olimpic, iar dânsul va fi la un alt hotel, la o oră distanţă de noi, 

vom păstra legătura constant, pentru că trebuie să raportăm starea de sănătate şi toate 

celelalte. În concluzie, ne bucurăm mult că domnul ministru, la vârsta pe care o are acum 

şi la determinarea pe care o are şi la cât de mult îşi doreşte să schimbe sistemul la noi în 

ţară, încă este activ şi este alături de noi. Facem o echipă, indiferent că este ministru sau 

sportiv, suntem reprezentativa României şi nu există diferenţă de titulatură", a afirmat 

oficialul Comitetului Naţional Paralimpic. 

 Referitor la intenţia ministrului Novak de a dubla premiile acordate medaliaţilor la 

Jocurile Olimpice şi Jocurile Paralimpice, Ciprian Anton a spus că acest fapt ar aduce un 

plus de ambiţie pentru sportivii români. 

 

"Am să vă răspund din punctul de vedere al sportivului de performanţă, pentru că sunt 

jucător de tenis în scaunul rulant de mai bine de 17 ani, orice venit în plus sau orice 

imbold din punctul ăsta de vedere ne ambiţionează să vrem mai mult. Eu cred că sportul 

în general are nevoie de o încurajare mai mare, iar dublarea acestor premii, atât olimpice 

cât şi paralimpice, nu pot aduce decât tot un plus.  
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Mi-aş dori ca sportul la modul general să fie mult mai bine promovat, pentru că noi 

suntem unii dintre cei mai buni ambasadori ai României din punctul ăsta de vedere, şi 

trebuie să împingem spre mai mult. Un alt aspect ar fi că loturile naţionale, ce sportivi 

avem noi acum, nu că suntem îmbătrâniţi, dar suntem de foarte mult timp în zona asta 

de performanţă şi îmi e teamă că ne va fi foarte greu să găsim alte persoane care să vină 

din urmă şi să promovăm sportul la nivel naţional. Şi atunci performanţele noastre nu 

pot decât să îi ajute pe cei tineri, să fim un exemplu foarte bun pentru ei. Dublarea 

premiilor nu poate aduce decât o determinare mult mai mare pentru că noi să facem 

mai multe pentru sportul românesc", a mai spus vicepreşedintele Comitetului Paralimpic 

Român. 

 

Dacă la sfârşitul secolului XIX, România avea un velodrom modern pentru epoca 

respectivă, construit din lemn, acum singura construcţie de acest tip, cea din 

cadrul Complexului Sportiv Dinamo, construită în 1952, este impracticabilă, din 

cauza stării de degradare avansate. 

 

România a cucerit până acum patru medalii la Jocurile Paralimpice, dintre care trei au 

fost obţinute de Eduard Novak (44 ani), aur în 2012, la Londra (ciclism - urmărire 

individuală, categoria C4), argint în 2008 la Beijing (ciclism - contratimp, cat. LC2) şi la 

Londra în 2012 (ciclism - contratimp, cat. C4), precum şi o medalie de bronz câştigată de 

Alex Bologa, în 2016, la Rio (judo - cat. 60 kg). 

 

Palmaresul lui Novak cuprinde şi mai multe medalii la Mondialele de paraciclism. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Transelectrica a raportat un profit net de 104 milioane de lei după 

prima jumătate a anului, în scădere cu 10% 

Transelectrica a raportat un profit net de 104 milioane de lei după prima jumătate a 

acestui an, în scădere cu 10% comparativ cu perioada similară a anului trecut, potrivit 

Raportului semestrial trimis de companie Bursei de la Bucureşti. 
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În perioada ianuarie - iunie 2021, compania a obţinut venituri operaţionale de 1,42 

miliarde de lei, în creştere cu 30% faţă de intervalul corespunzător din 2020, avansul 

fiind determinat, în principal, de creşterea cantităţii de energie electrică livrată 

consumatorilor, de majorarea tarifului mediu de transport şi de creşterea veniturilor 

realizate pe piaţa de echilibrare. 

 

Potrivit documentului, costurile operaţionale ale perioadei s-ai cifrat la 1,17 miliarde de 

lei, în urcare cu 44%. 

 

La sfârşitul primului semestru din acest an, Transelectrica avea capitaluri proprii de 3,45 

miliarde de lei (plus 2%) şi datorii de 1,86 miliarde de lei (plus 8%). 

 

În intervalul ianuarie-iunie 2021, cantitatea totală de energie electrică tarifată pentru 

serviciile prestate pe piaţa de energie electrică (28,28 TWh) a înregistrat o creştere de 

7,7% comparativ cu aceeaşi perioadă a anului 2020 (diferenţa între cele două perioade 

fiind de +2 TWh). 

 

Consumul intern net a crescut cu 7,5% iar producţia netă de energie cu 12,8%, potrivit 

Raportului Transelectrica. 

 

"În structura mixului de producţie, în perioada ianuarie - iunie 2021 comparativ cu 

perioada similară a anului 2020, s-a înregistrat o scădere a componentei nuclear cu 

11,1% şi a componentei regenerabile cu 10,2%. Creşteri s-au înregistrat din surse hidro, 

în procent de 45,2% şi din surse termo în procent de 13,5%. Analizând ponderile 

componentelor mixului de producţie netă pentru intervalul ianuarie - iunie 2021 se 

observă că cea mai mare pondere 36,5% este reprezentată de componenta hidro, 

urmată de componenta termo 31,6%, iar energia produsă din surse regenerabile şi 

nucleară au o pondere de aproximativ 15,2% şi respectiv 16,6%", se arată în documentul 

citat. 

 

Compania de transport al energiei electrice, Transelectrica, a obţinut anul trecut un 

profit net de 114 milioane de lei, în creştere cu 18% faţă de rezultatul din anul 2019.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Românii din Ucraina, discuții la Ministerul de Externe despre 

drepturile minorităților privind educația în limba maternă 

O delegație a liderilor minorității românești din Ucraina a avut joi consultări la București 

cu secretarul de stat pentru afaceri strategice Dan Neculaescu, la invitația Ministerului de 

Externe, potrivit unui comunicat al nstituției. Delegația include lideri ai mediului asociativ 

și academic românesc din regiunile Cernăuți, Odesa și Transcarpatia. 

Cele două părți au discutat despre impactul modificărilor legislației ucrainene asupra 

drepturilor persoanelor aparținând minorității române din Ucraina, precum și privind 

modalitățile de menținere a drepturilor etnicilor români, mai ales cel privind educația în 

limba maternă. 

Secretarul de stat Dan Neculăescu a prezentat acțiunile întreprinse de România ca 

urmare a adoptării de noi reglementări legislative în Ucraina, printre care și începerea 

negocierilor pentru încheierea unui Acord cuprinzător privind protecția drepturilor 

persoanelor aparținând minorităților naționale. 

Românii din Ucraina și-au exprimat preocuparea față de proiectul unei noi legi 

ucrainene care vrea să reglementeze modalitatea de exercitare a drepturilor lor 

identitare. Neculăescu a amintit că MAE a obținut în dialogul cu Ucraina recunoașterea 

identității dintre limba română și așa-zisa „limbă moldovenească”, care trebuie să fie 

reflectată la nivelul legislației și normelor ucrainene, respectiv să fie recunoscută 

inexistența așa-zisei „limbi moldovenești” . 

Ei au mai discutat despre operaționalizarea Institutuluiui Cultural Român la Kiev și a 

filialei acestuia la Cernăuți, precum și înființarea unui birou consular la Ismail. 

Delegația liderilor minorității românești din Ucraina va mai avea întrevederi cu 

reprezentanți ai Administrației Prezidențiale, Departamentul pentru Relația cu Românii 

din afara Granițelor, Departamentului pentru Românii de Pretutindeni, Institutului 

Cultural Român și Ministerului Educației.  

(Sursa: G4media.ro) 
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 Oficial, peste un milion de cetățeni români au depus cerere de 

rezidență post-Brexit în Marea Britanie 

Numărul cetățenilor români care au depus cerere de rezidență în Marea Britanie până la 

termenul limită de 30 iunie 2021 a fost de 1.067.200, pe locul 2 după polonezi, cu 

1.091.500 de cereri, și înaintea italienilor cu 545.600 de cereri, potrivit datelor publicate 

joi de ministerul de interne de la Londra 

În total, peste 5,5 milioane de cetățeni din cele 27 de state membre UE au depus cereri 

în temeiul Settlement Schme – Schema de stabilire – care le permite să locuiască și să 

lucreze în Regatul Unit. 

Din totalul cererilor procesate până la 30 iunie, 2.846.700 (52%) au primit statut stabilit 

(rezidență permanentă, pentru cei cu cel puțin cinci ani de ședere în UK), 2.329.400 

statut pre-stabilit (pentru cei cu mai puțin de cinci ani în UK), restul cererilor fiind 

respinse, nevalabile sau retrase. 

După 30 iunie au mai fost primite 58.200 de cereri, autoritățile anunțând că le vor lua în 

considerare dacă cei ce le-au depus au avut motive temeinice care i-au împiedicat să le 

înainteze la termen. În luna iulie au fost soluționate 144.100 de cereri și au mai rămas 

încă circa 500.000 de soluționat, dacă se iau în considere și cele depuse de cetățenii din 

Elveția, Norvegia, Islanda și Liechtenstein. 

Pentru toți cei sosiți după 1 ianuarie 2021 nu mai este valabilă libertatea de mișcare din 

UE, care a fost înlocuită cu un sistem pe puncte și vize de lucru. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

https://www.gov.uk/government/collections/eu-settlement-scheme-statistics

